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Referat Studienævn for Pædagogik 
 
   
Dato: 19-06-2019- 9:30 – 11:30   
Lokale: 
Deltagere:  
 
 
Fraværende:  
Referent: 
Dagsorden sendt 
til orientering til:  

Romeo 
Terese Kjær Rasmussen (TKR), Finn Wiedemann (FW), Betina S. Stick (BSS), 
Lars Frode Frederiksen (LFF), Britt Elgaard Petersen (BEP), Lykke Mønsted 
Simonsen (LMS) 
Ane Qvortrup, Peter Hobel, Terese Kjær Rasmussen, Lene Tønning Bech 
Dorte Cohrt Nebel 
Anne Jensen, Bettina Ross, Torben Spanget Christensen, Herdis Toft, Christina 
Bruun Levinsen, Per Krogh Hansen 

 

   
  

1. Godkendelse af dagsorden 19. juni 2019 Dato 27. juni 2019 

2. Godkendelse af referat 15. maj 2019 – godkendt via skriftlig høring med frist 
28. maj 2019 

 

3. Meddelelser 
a) Studienævnsformanden 
b) Vicestudieleder 
c) De studerende 
d) Sekretariatet 

Sagsnr. 19/456 
 

4. Merit- og dispensationsansøgninger*)  
5. Sager til behandling eksamen 

Ingen sager til behandling 
 

6. Sager til behandling studieordninger  
Ingen sager til behandling  

7. Andre sager til behandling kvalitetspolitikken 
a) Studiemiljøundersøgelsen 
b) Evalueringsstrategi og evalueringsskema: Endeligt forslag 

v/arbejdsgruppen (bilag)  
c) Undervisningsevaluering: Vidensformer i pædagogisk arbejde (bilag)  
d) Introprogrammer for hhv. Bacheloruddannelsen i Interkulturel 

Pædagogik og dansk som andetsprog samt Kandidatuddannelsen i 
Pædagogik (bilag)  

e) Ændring af adgangskrav eller udvælgelseskriterier for 
Kandidatuddannelsen i Pædagogik (deadline for indmelding 5. juli 
2019) (bilag) 

f) Årsberetning 2018 for Censorkorps for Gymnasiepædagogik (bilag)  
g) Årsberetning 2018 for Censorkorps for Kulturstudier (Børne- og 

ungdomskultur) (bilag) 

 

8. Andre sager til behandling 
a) Indkaldelse af Talentudmærkelser til studerende (bilag)  
b) Indkaldelse til DSEB’s Innovations- og entreprenørskabspris (bilag)  

 

https://www.sdu.dk/da/uddannelse/kandidat/paedagogik/adgangskrav
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Ad pkt. 1 
Dagsordenen blev godkendt. 
 
Ad pkt. 2 
Referat fra 15. maj 2019 – godkendt via skriftlig høring 28. maj 2019. 
 
Ad pkt. 3 

a) Formanden:  
- Oplyste, at deltidsuddannelsen i Pædagogik bliver oprettet med opstart 1/9 2019. Der er pt 13 

tilmeldinger.  
- Orienterede om, at to af de tre udbudte valgfag i efteråret bliver oprettet: Didaktik og 

faglighed bliver pga for få tilmeldinger ikke oprettet i E19, Æstetik, leg og kreativitet i 
pædagogisk belysning bliver oprettet og endelig bliver også Ledelse af projekter i 
organisationer oprettet. De studerende, der havde valgt Didaktik og faglighed skal vælge et 
andet valgfag. Der vil muligvis fremadrettet blive max antal for holdstørrelse på valgfagene, for 
at undgå alt for store hold.  

- Informerede om, at der fremadrettet arbejdes på, at der på 2. semester vil være en kort intro 
til valgfagene og for de valgbare fag på 1. semester.  

- Oplyste, at der som følge af overbooking bliver optaget ca. 50 studerende på kandidaten – på 
trods af dimensioneringen. BSS bedes oplyse lokalestørrelser for de lokaler, der benyttes til 
kandidatuddannelsens 1. semester til FW og PH hurtigst muligt. 

- Orienterede om mødet i Aftagerpanelet, der blev afholdt 18/6 og at det var et udtalt ønske fra 
aftagerpanelet om, at der udvikles et valgfag med digitalt fokus ud fra bl.a. en pædagogisk 
vinkel.  

- Informerede om at Pædagogisk Dag, der blev afholdt 14. juni, havde været en fin og udbytterig 
dag. Der var mange gode punkter, som blev diskuteret enten samlet eller opdelt i forhold til 
uddannelserne.  

- Oplyste, at der stadig mangler mindst én – og helst to – tutorer til studiestart på kandidaten. 
- Orienterede om de tilsendte Handleplaner 2018 for hhv. Bacheloruddannelsen i Interkulturel 

Pædagogik og dansk som andetsprog og Kandidatuddannelsen i Pædagogik og der arbejdes 
videre med indsatsområderne.   

b) Vicestudieleder var ikke tilstede.   
c) De studerende havde ingen kommentarer 
d) Sekretariatet:  

- Orienterede om den rektorale udpegning af Lykke Mønsted Simonsen nu var kommet.  
- Informerede om pjecen: Introduktions til SDU’s kvalitetssystem, der udleveres til medlemmer 

af studienævnene.  

c) Eventuelle forslag til emner til efterårets studienævnsmøder  
9. Sager til behandling undervisning 

Ingen sager til behandling  
10. Eventuelt 
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Derudover kunne LFF oplyse, at begge linjer (ledelse og didaktik) å MIG bliver oprettet, ligesom det 
formodes, at MBU’en oprettes ved næste opstart.  
 
Ad pkt. 4 
Der blev behandlet 4 ansøgninger, heraf var 2 formandsbehandlet. Se fortroligt referat.   
 
Ad pkt. 5 
Ingen sager til behandling. 
 
Ad pkt. 6 
Ingen sager til behandling.  

Ad pkt. 7 

a) Den del af undersøgelsen som omhandler Bacheloruddannelsen i Interkulturel Pædagogik og dansk 
som andetsprog udsættes til næste møde (14.08.19). For kandidatuddannelsen er det generelle 
billede, at det ser meget stabilt ud og der er ingen væsentlige udsving, Dog bemærkes, at den 
generelle tilfredshed er steget, om end svagt, der er et mindre fald i studieaktiviteten og den 
æstetiske tilfredshed. Der er 17%, der føler sig ensomme og 10% overvejer at stoppe, hvilket 
matcher at 19% oplever daglig stress. 80% er i studiegrupper. Der er 3%, hvilket svarer til 1 
studerende, der har oplevet krænkelse, så der opfordres til større rummelighed. Stigningen i den 
generelle tilfredshed er særdeles positivt, da den generelle tilfredshed har været et fokuspunkt i 
handleplanerne.  

b) Arbejdsgruppens forslag er blevet præsenteret for Aftagerpanelet, der kom med et par forslag til 
ændring af såvel evalueringsskema som -strategi. Desværre nåede forslaget ikke at blive drøftet på 
Pædagogisk Dag, men FW har modtaget kommentarer fra enkelte undervisere. LFF foreslog en 
prøve-evaluering, når arbejdsgruppen har indarbejdet forslag og kommentarer fra aftagerpanel og 
undervisere og når studienævnet har godkendt det endelige forslag. Det forventes at ligge klar til 
mødet i august (14.08.19). 

c) Vidensformer i pædagogisk arbejde: Underviserne har været opmærksomme på de udfordringer, 
som de studerende har fremført om bl.a. aflysninger, hvilket har ført til relativet komprimeret 
forløb. Studienævnet vil i efteråret drøfte om de to halvsemesters fag 2. semester på kandidaten 
skal ændres, så de løber over et helt semester. Dette vil tidligst få virkning i forbindelse med 
optaget i 2020. 

d) Introprogrammet for bacheloruddannelsen blev godkendt. Introprogrammet for 
kandidatuddannelsen afventer, fakultetet er indforstået.  

e) Det blev besluttet, at der ikke var grundlag for at ændre i adgangskrav eller udvælgelseskriterier for 
kandidatuddannelsen med henblik på optaget i 2020. 

f) Årsberetning 2018 for Censorkorps for Gymnasiepædagogik tages til efterretning (MIG). 
g) Årsberetning 2018 for Censorkorps for Kulturstudier tages til efterretning (MBU). 

Ad pkt. 8 

a) Der har ikke tidligere været tradition for at indstille studerende til talentpriser og der var ingen 
indstillingsforslag i år.  

b) Studienævnet vendte kort indkaldelsen og besluttede ikke at søge.  
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c) Der var en kort diskussion af om der var emner, der kunne tages op i efteråret, der blev dog ikke 
besluttet noget konkret. 

Ad pkt. 9 

Ingen sager til behandling.  

Ad pkt. 10 

Næste møde afholdes 14. august 2019 2018, kl. 9:30 – 11:30 i Romeo.  

 

 
 
 
 
Finn Wiedemann 
Studienævnsformand  /         Dorte Cohrt Nebel  
                                     Studienævnssekretær 


